

B. C. TAP WATER ALLIANCE

Caring for, Monitoring, and Protecting
British Columbia's Community Water Supply Sources

Email – info@bctwa.org

Website – www.bctwa.org

Stop Fracking British Columbia – www.bctwa.org/FrackingBC.html



Sunday, June 16, 2013

News Release

CONTAMINATION OF NORTH AMERICA'S GROUNDWATER FROM FRACKING (HYDRAULIC FRACTURING) REVEALED IN A NEW CASE HISTORY CATALOGUE

Vancouver, BC – Alberta-based environmental consultant Jessica Ernst just released the first comprehensive catalogue and summary compendium of facts related to the contamination of North America's ground water sources resulting from the oil and gas industry's controversial practice of hydraulic fracturing (fracking).

Based on research collected over many years, the 93-page report, *Brief Review of Threats to Groundwater from the Oil and Gas Industry's Methane Migration and Hydraulic Fracturing*, looks to be a game-changer document, providing little 'wriggle room' for private industry and government spokespeople advocating fracking's immunity from public concern, criticism and liability.

Ever since the pioneering days of Coalbed Methane fracking experiments in southeast and southwest United States in the late 1970s, and through subsequent and evolving grandiose technical stages of widespread experimenting with fracking in the United States and Canada, the deep-pocketed inter-corporate industry has consistently fought and influenced both government and citizenry by burying the truth about its cumulative impacts to the environment and human health through confidentiality agreements, threats, half-truths, and deceptions. This catalogue, devoted primarily to the theme of groundwater impacts, helps to shine the light upon a behemoth circus of utter pitch black darkness.

"Jessica Ernst has made a strong case," notes Will Koop, B.C. Tap Water Alliance Coordinator. "Her collection provides excellent and technically friendly working tools, enabling the public to draw their own conclusions from the critical information. This is not just an invaluable document for North Americans, but for the world."

-30-

For website links to Ernst's document:

[FrackingCanada: The Science is Deafening - Industry's Gas Migration](#)
[French Translation of the Introductory Pages](#)
[Ernst vs Encana: Links & Resources](#)

French Translation Below

B. C. TAP WATER ALLIANCE

Caring for, Monitoring, and Protecting
British Columbia's Community Water Supply Sources

Email – info@bctwa.org

Website – www.bctwa.org

Stop Fracking British Columbia – www.bctwa.org/FrackingBC.html



Sunday, June 16, 2013

Nouvelles de presse

CONTAMINATION DE L'EAU SOUTERRAINE DE L'AMÉRIQUE DU NORD À CAUSE DE LA FRACTURATION HYDRAULIQUE RÉVÉLÉS DANS UN NOUVEAU CATALOGUE D'ÉTUDES DE CAS

Vancouver, C.-B., Jessica Ernst, consultante en environnement de l'Alberta, vient de rendre public un catalogue exhaustif et un recueil sommaire de faits reliés à la pollution de sources d'eaux souterraines suite à la pratique controversée de fracturations hydrauliques effectuées par l'industrie pétrolière et gazière.

En se basant sur de la recherche colligée pendant plusieurs années, le rapport de 93 pages intitulé "Brief Review of Threats to Groundwater from the Oil and Gas Industry's Methane Migration and Hydraulic Fracturing" pourrait s'avérer être un document charnière, laissant peu de chance aux porte-paroles de l'industrie privée et des gouvernements qui veulent l'immunité de la pratique controversée vis-à-vis les préoccupations du public, les critiques, et leur responsabilité légale.

Depuis les débuts des expériences de fracturations pour le gaz de houille dans le sud-est et le sud-ouest des États-Unis vers la fin des années 1970, et durant les stages techniques subséquents de l'expérimentation à grande échelle du fracking aux États-Unis et au Canada, l'industrie corporative aux poches creuses s'est entêtée et a influencé le gouvernement et les citoyens en taisant la vérité sur les impacts cumulatifs de la pratique sur l'environnement et la santé humaine grâce à des ententes de confidentialité, aux menaces, aux demi-vérités et aux impostures. Ce catalogue, qui se concentre surtout sur le thème des impacts sur les eaux souterraines, aide à jeter de la lumière sur un immense cirque d'une noirceur profonde.

Mme Ernst a préparé un argumentaire solide. Sa collection fournit d'excellents outils de travail techniquement aisés à utiliser qui aidera le public à tirer ses propres conclusions de cette information essentielle. Ce n'est pas seulement un document inestimable pour les Nord-Américains, mais pour le monde également.

-30-

Les liens pour le document de Ernst:

[FrackingCanada: La science est assourdissante - la migration du gaz de l'industrie](#)
[Fracturation hydraulique - Exposé de Jessica Ernst](#)
[Ernst vs Encana Liens & références](#)